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Protokół z posiedzenia 

 XVI sesji zwyczajnej  

VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie  

W dniu 9 kwietnia 2020 roku 

WAK.0002.3.2020 

XVI Sesja w dniu 9 kwietnia 2020  odbyła się z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania). 

Obrady rozpoczęto 9 kwietnia 2020 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 14:49 

tego samego dnia. 

1. Otwarcie obrad. 

 Sesję otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie Leszek Smuniewski 

witając radnych, gości oraz pozostałych uczestników obrad. 

Lista radnych uczestniczących w obradach stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

(obecność potwierdzona przez Przewodniczącego Rady) 

Lista  gości uczestniczących w obradach stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

(obecność potwierdzona przez Przewodniczącego Rady). 

 

Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski poinformował zebranych, że „na mocy art. 15 

ust. 1 a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady Powiatu 

Legionowskiego są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 

dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz na stronie 

internetowej Powiatu Legionowskiego. Tablica informacyjna usytuowana jest przed 

wejściem do Sali obrad. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie jest związana z 

wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo aby ich wypowiedzi lub 

wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o zaprzestanie udziału w obradach - 

rozłączenie się z wideokonferencji. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 23 członków. 

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

1. Aleksandra Bednarek 

2. Agnieszka Borkowska 

3. Piotr Choroś (nieobecny w związku z problemami technicznymi) 

4. Przemysław Cichocki 

5. Zenon Durka 

6. Anna Gajewska 

7. Zbigniew Garbaczewski 

8. Mirosław Kado 

9. Michał Kobrzyński 

10. Izabela Kownacka 

11. Grzegorz Kubalski 

12. Zenon Kuska 

13. Janusz Majewski 

14. Konrad Michalski 

15. Agnieszka Powała 

16. Leszek Smuniewski 

17. Sylwester Sokolnicki 

18. Artur Stankiewicz 

19. Jacek Szczepański 

20. Mariusz Śledziewski 

21. Tomasz Talarski 

22. Robert Wróbel 

23. Grzegorz Zbroch 
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Przewodniczący Rady przekazał uczestnikom obrad  wskazówki związane z organizacją 

video konferencji, między innymi w kwestii zabierania głosu, obsługi e-sesji i programu 

zoom, kwestii głosowania (przed każdym głosowaniem potwierdzenie quorum), realizacji 
porządku obrad. 

2. Informacja o porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty Legionowskiego. 

5. Ochrona konsumentów na terenie Powiatu Legionowskiego - zapoznanie ze 

sprawozdaniem Powiatowego Rzecznika Konsumentów za rok 2019. 

6. Bezpieczeństwo sanitarne, w tym sprawozdanie inspekcji sanitarnej oraz inspekcji 

weterynaryjnej za rok 2019. Aktualna sytuacja epidemiczna na terenie powiatu. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę 

Nr 106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 grudnia 2019 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na 

lata 2020 - 2035. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie aktualizacji 

Strategii Rozwoju Powiatu Legionowskiego na lata 2016 - 2025. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie składania 

wniosków o przyjęcie do publicznych szkół ponadpodstawowych prowadzonych 

przez Powiat Legionowski. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie określenia 

szczegółowych warunków przyznawania stypendiów Starosty Legionowskiego dla 

uczniów szkół prowadzonych przez Powiat Legionowski - laureatów lub finalistów 

olimpiad oraz turniejów i ich wysokości. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie skargi Pani 

Reginy Goszczyńskiej. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie wniosku Pani 

Renaty Gostkowskiej-Maczuga reprezentującej Radę Rodziców Szkoły Podstawowej 

im. Stanisława Moniuszki w Łajskach. 

14. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Powiatu. 

15. Wolne wnioski i oświadczenia. 

16. Zamknięcie posiedzenia. 

                    

 Przewodniczący zaproponował, by sprawozdanie inspekcji sanitarnej zrealizować w 

pkt. 5, pozostała kolejność bez zmian. 

Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania zmiany porządku obrad. 

 

Radni potwierdzili swoją obecność na sesji. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Zmiana kolejności porządku obrad. Pkt 5 staje się 6 a pkt 6 staję się 5. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna 

Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Grzegorz Kubalski, 

Zenon Kuska, Janusz Majewski, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 
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Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Izabela Kownacka 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Choroś 

 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

 

 W związku ze śmiercią Janusza Kubickiego byłego  Wicestarosty Legionowskiego  i 

wielokrotnego  radnego ( I kadencji Rady Miasta Legionowo, oraz radnego powiatowego), 

członka Zarządu Powiatu Legionowskiego, Przewodniczący Rady poprosił uczestników sesji 

o uczczenie zmarłego minutą ciszy. 

 

 Następnie Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że w okresie między 

sesjami na ręce Przewodniczącego Rady wpłynęły następujące pisma: 

- informacja Wojewody Mazowieckiego w sprawie zwoływania obrad, sesji i posiedzeń, 

zgromadzeń oraz  innych form działania organów samorządu terytorialnego w okresie 

obowiązywania stanu zagrożenia epidemicznego albo stanu epidemii, tj. możliwości 

odbywania zdalnych obrad  (pismo stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu), 

- stanowisko Rady Gminy Sońsk, Rady Miasta Zielonka, Rady Miasta Milanówka, Rady 

Gminy Dobre, Rady Gminy Sypniewo, Wójta i Rady Gminy Celestynów w sprawie trudnej 

sytuacji gospodarki odpadami (pisma stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu), 

- stanowisko Rady Miejskiej w Płońsku w sprawie  wystosowania apelu o przywrócenie 

godności wynagrodzenia burmistrza (załącznik nr 5 do niniejszego protokołu), 

- skarga na działalność Starosty Legionowskiego oraz Burmistrza Miasta i Gminy Serock, 

którą przekazało  Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji, w której to skarżący 

wnosi o  usunięcie z archiwum Starostwa sfałszowanych akt. 

Przewodniczący przekazał skargę do rozpatrzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

(skarga stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu), 

- pismo Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej w sprawie zmiany planu pracy komisji na 

2020 rok (załącznik nr 7 do niniejszego protokołu), 

Przewodniczący powiedział, że w związku z zaistniałą sytuacją epidemiologiczną  spodziewa 

się, że pozostałe  komisje również mogą wystąpić o zmianę planu pracy, dlatego też 

proponuje, by do tej kwestii odnieść się w późniejszym terminie i kompleksowo 

zaktualizować plany pracy komisji w formie uchwały. 

 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 

Legionowskiego. 

 

 Sprawozdanie o pracach Zarządu Powiatu w Legionowie oraz informację o 

działaniach prowadzonych przez komórki organizacyjne Starostwa Powiatowego w 

Legionowie otrzymali wszyscy radni. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

 Starosta Robert Wróbel przedstawił informację dotyczącą pracy administracji 

powiatowej w okresie zagrożenia Covid-19 i wdrożonych ograniczeń związanych z 

funkcjonowaniem urzędu. 

Ograniczenia dotyczyły przepływu osób, bezpieczeństwa pracowników i mieszkańców, 

którzy korzystali z urzędu: 

- pierwsze ograniczenia wprowadzone zostały 13 marca – do budynku Starostwa 

wpuszczane były ograniczone ilości klientów, 

- w dniach 14-15 marca sala obsługi mieszkańca przystosowana została do zaostrzonych 

rygorów bezpieczeństwa, tj. stanowiska wyposażone zostały w szyby, przygotowana 

została śluza czystości i od tego momentu klienci wpuszczani są do budynku wyłącznie 

głównym wejściem i pojedynczo, 
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- w chwili obecnej urząd  nie prowadzi rejestracji pojazdów krajowych, które były zakupione 

i uprzednio zarejestrowane w Polsce. Wraz z tym ograniczeniem prowadzona jest akcja 

informacyjna. Starosta zaznaczył, że ograniczenie to nie rodzi negatywnych konsekwencji 

dla właścicieli pojazdów; brak kary w tym względzie pod warunkiem dopełnienia 

formalności informacyjnych o nabyciu lub zbyciu  (udostępnione zostały odpowiednie 

formularze, które to umożliwiają).  

- w trosce o dobro mieszkańców jak również w trosce o bezpieczeństwo finansowe 

przedsiębiorców, którzy działają na naszym terenie, pracę wewnętrzną urzędu uczyniono 

pracą zdalną. 

Starosta dodał, że porównując  taki sam okres ubiegłego roku, ilość załatwionych spraw 

jak i terminowość jest na podobnym poziomie. 

Starosta podziękował pracownikom za dostosowanie swojej pracy do szczególnych i 

trudnych  warunków. 

Następnie Starosta poinformował, że: 

-  Wojewoda Mazowiecki w dniu 13 marca zawiesił kwalifikacje wojskowe, które odbywały 

się w budynku Starostwa, 

- Starostwo i jednostki organizacyjne wyposażone są w wystarczającą ilość środków 

ochrony, niemniej jednak w najbliższym czasie przygotowany zostanie wniosek (po 

przeanalizowaniu potrzeb),  za pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego do Agencji 

Rezerw Materiałowych o wydanie dodatkowych niezbędnych produktów, 

- w związku z sytuacją epidemiczną i ogłoszeniem przez Ministerstwo Cyfryzacji konkursu 

grantowego na zakup potrzebnego sprzętu dla szkół do zdalnego nauczania i zgodnie z 

algorytmem Ministerstwa, powiat nasz otrzyma kwotę 80 tys. zł. na ten cel. Za kwotę tą 

zakupione zostaną dla naszych jednostek: 3 laptopy, 43 tablety i 11 stanowisk z dostępem 

do mobilnego internetu. 

Kończąc swoją wypowiedź Starosta powiedział, że informacje na temat realizacji inwestycji 

powiatowych można śledzić na bieżąco na stronach powiatu i dodał, że cały czas postępuje 

budowa szpitala oraz przebudowa drogi krajowej nr 61 – przejście przez Legionowo. 

 

5. Bezpieczeństwo sanitarne, w tym sprawozdanie inspekcji sanitarnej oraz 

inspekcji weterynaryjnej za rok 2019. Aktualna sytuacja epidemiczna na terenie 

powiatu. 

 

 Przewodniczący Rady zaproponował, by w pierwszej kolejności radni zadawali 

pytania związane z inspekcją weterynaryjną. 

Sprawozdanie inspekcji weterynaryjnej z działalności w 2019 roku, które otrzymali wszyscy 

radni stanowi załącznik nr 9 do niniejszego sprawozdania.  

Radna Agnieszka Borkowska zapytała, czy w tym roku odnotowano przypadki ASF 

na terenie naszego powiatu? 

Pan Maciej Wierzchoń, Powiatowy Lekarz Weterynarii odpowiedział, że w tym roku 

odnotowano jeden przypadek ASF u dzika ustrzelonego na granicy naszego  powiatu, w 

gminie  Nieporęt. 

Radna Agnieszka Borkowska powiedziała, że w ocenie mieszkańców w lasach na 

terenie naszego powiatu jest zwiększona ilość lisów i zapytała, czy faktycznie jest ich tak 

dużo? 

Pan Maciej Wierzchoń powiedział,  że pierwszy raz słyszy o tym, że bliżej przyjrzy 

się problemowi oraz, że będzie rozmawiał z Kołami Myśliwskimi o odstrzale lisów. 

 Radna Agnieszka Borkowska zapytała również jak wygląda gospodarka łowiecka, 

czy myśliwi mogą wchodzić do  lasu? 

Pan Maciej Wierzchoń odpowiedział, że cały czas trwa walka z ASF i myśliwi na 

bieżąco prowadzą odstrzał sanitarny dzików. 

 

Sprawozdanie  inspekcji sanitarnej z działalności w 2019 roku, które otrzymali 

wszyscy radni stanowi  załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Prezentacja z aktualnym stanem sanitarnym powiatu na 8.04.2020 godz. 13.00, którą 

otrzymali wszyscy radni  stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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 Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski poinformował zebranych, że inspekcja 

sanitarna na bieżąco przekazuje informacje w formie komunikatów na stronie inspekcji, w 

gazecie powiatowej oraz na stronie facebooka. 

Powiatowy Inspektor Sanitarny w Legionowie Pani Sylwia Patejuk powiedziała, że 

nie będzie się odnosiła do informacji, które przekazała radnym, natomiast odniesie się do 

najczęściej zadawanych pytań. Uprzedzając pytania powiedziała, że w chwili obecnej nie 

jest w stanie odpowiedzieć ilu  mieszkańców naszego powiatu zostało przebadanych na 

obecność koronawirusa, ponieważ ścieżki dostępu do testów są różne, dane takie pojawią 

się ale w późniejszym czasie. 

Pani Sylwia Patejuk przestawiła ścieżki dostępu do testów: 

 Inspekcja sanitarna kieruje osoby objęte kwarantanną, 

 personel medyczny ma inną ścieżkę dostępu do badania, wśród personelu 

medycznego są również mieszkańcy powiatu legionowskiego. Pacjenci, którzy 

są obecnie hospitalizowani  (bez względu na przyczynę hospitalizacji) również w 

szpitalu poddawani są  badaniu w kierunku obecności koronawirusa,  

 najwięcej badań wykonywanych jest w ten sposób, że mieszkańcy indywidualnie 

udają się własnym transportem na oddziały zakaźne i tam próby są pobierane. 

 

 Pani Sylwia Patejuk powiedziała, że ze wszystkich wymienionych  ścieżek dostępu  

Sanepid otrzymuje informacje w  ciągu 6-10 godzin o próbach dodatnich, nie otrzymuje 

jednak informacji o wszystkich ujemnych wynikach. 

Informacje na temat rodzin objętych kwarantanną codziennie są aktualizowane i 

przekazywane do poszczególnych gmin bądź ośrodków opieki społecznej. Przekazywane są 

również informacje o osobach z pozytywnym wynikiem z podziałem na osoby 

hospitalizowane i izolowane. Na chwilę obecną potwierdzone są również 2 zgony, natomiast 

nie mamy informacji na temat ozdrowieńców chociaż 2 osoby otrzymały w ciągu 24 godzin 

2 ujemne wyniki, co  oznacza, że będziemy mogli mówić o ich wyzdrowieniu (po kolejnych 

siedmiu dniach obserwacji). 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

 Radny Mirosław Kado  zapytał czy w związku z obecną sytuacją Sanepid otrzymał 

wsparcie finansowe bądź zwiększył ilość pracowników? 

 Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że ani nie otrzymała dodatkowych funduszy ani 

nie ma większej ilości pracowników. Inspekcja Sanitarna w Legionowie pracuje na dwie 

zmiany, po 5-6 osób plus inspektor sanitarny, który pracuje przez cały czas, przy czym 

część pracowników korzysta z opieki, a część  korzysta ze zwolnień lekarskich. 

 Radny Przemysław Cichocki zapytał jak wygląda dostępność do testów? 

 Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że dostępność do badania w tej chwili jest mocno 

ograniczona, nie wykonuje się badań wszystkim osobom objętym kwarantanną. Jako 

przykład  Pani Dyrektor powiedziała, że na 222 dwie osoby wyznaczone przez Sanepid w 

Legionowie w dniu wczorajszym do badania (badanie wykonuje się 7-10 dni od kontaktu z 

osobą zarażoną) wytypowano 14 osób, które wykonują zawód priorytetowy, 30 osób nie 

wykonujących priorytetowego zawodu, 2 osoby, które są w izolacji domowej. Na te ilości 

wskazań pobranych zostało 12 badań i Sanepid otrzymał wyniki (informacja na dzień sesji). 

 Radna Agnieszka Borkowska zapytała, czy możemy mieć wpływ na to, by osobom, 

które pracują w służbie zdrowia wykonywać testy? Czy w naszym powiecie można wydać 

nakaz noszenia maseczek?   

 Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że jeśli personel szpitala bądź przedstawiciel 

zawodu priorytetowego zostaje objęty kwarantanną, wówczas Sanepid dąży do tego, by w 

7 dniu osoba ta została przebadana, ponieważ ujemny wynik pozwala na skrócenie 

kwarantanny. Jeśli chodzi o personel zatrudniony w szpitalu stosowana jest oddzielna 

ścieżka, niż dla osób objętych kwarantanną. Personel ten może być badany ale nie drogą 

inspekcji sanitarnej. 

Jeśli chodzi o kwestię noszenia maseczek, Pani Dyrektor powiedziała, że wkrótce nastąpi 

takie obostrzenie, w chwili obecnej Pani Dyrektor może rekomendować noszenie maseczek, 

natomiast nie może wydać takiego nakazu. 
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 Radna Aleksandra Bednarek zapytała w jakim przedziale wiekowym w naszym 

powiecie są chore osoby? Dlaczego testy robione są w 7 dniu, a nie później? Czy radni 

mogą wpłynąć na to, by testów było wykonywanych więcej? 

 Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że są wytyczne, by badanie  wykonywać  w 7 

dniu, wówczas wynik jest miarodajny i dodała, że cały czas przybywa laboratoriów 

wykonujących badanie ale również cały czas zwiększa się zapotrzebowanie. Sanepid w 

systemie wykazuje osoby, które powinny być poddane badaniu, próbkobiorcy pobierają 

próbki w zależności od możliwości. Sanepid nie ma na to wpływu. 

Jeśli chodzi o grupy wiekowe w prezentacji, którą otrzymali radni zaznaczone zostało, że 9 

z 30 osób jest w wieku emerytalnym.  

Pani Dyrektor zobowiązała się do przekazania radnym w późniejszym terminie informacji 

dotyczącej ilości potwierdzonych przypadków, na terenie powiatu legionowskiego, z 

podziałem na grupy wiekowe oraz przypomniała,  że w dniu 8 kwietnia br. przekazała do 

Biura Rady prezentację z aktualnym stanem sanitarnym powiatu na 8.04.2020 godz. 13.00 

(radni otrzymali prezentacje  w dniu 8 kwietnia br. za pomocą programu e-sesja). 

 Radny Zbigniew Garbaczewski zapytał, czy jest możliwość, by osoby, które pracują 

w służbie zdrowia mogły na czas epidemii zamieszkać poza swoim miejscem zamieszkania, 

np. w hotelach do tego przystosowanych? Czy jest możliwość przekazywania informacji o 

osobach objętych kwarantanną, ich miejscach zamieszkania, by można informację taką 

przekazać do administracji budynku, która  wdrożyłaby dodatkowe np. dezynfekcje klatek 

schodowych. 

 Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że nie ma czegoś takiego jak hotele dla osób 

wykonujących zawód medyczny. Być może należałoby w ramach powiatu  zastanowić się 

jak rozpatrzeć ewentualnie taką prośbę. Osoba, która została objęta kwarantanną nie musi 

jej odbywać w domu, kwarantannę może odbyć w  wydzielonych przez Wojewodę 

miejscach kwarantanny zbiorowej. 

Następnie Pani Dyrektor powiedziała, że jeśli chodzi o drugie pytanie, są to dane wrażliwe. 

Wskazówka Pani Dyrektor w tej kwestii jest taka, że musimy każdego traktować jak osobę  

chorą i jeśli mamy taką możliwość należy dezynfekować klatki schodowe, bez względu, czy 

jest tam osoba kwarantannowana czy w izolacji domowej. 

 Radny Zenon Kuska zapytał, czy rozważane jest otwarcie  targowiska w Legionowie? 

 Pani Sylwia Patejuk wyjaśniła, że Sanepid nie jest zarządcą targowiska i to nie 

Sanepid podejmował decyzję o jego zamknięciu. Sanepid jest w kontakcie i przekazuje 

wytyczne  zarządcy targowiska. Pani Dyrektor dodała, że nie jest przeciwnikiem tego 

rodzaju handlu ale to organizator musi sam podjąć działania, by obostrzenia były spełnione. 

Zgodnie z informacją przekazaną przez zarządcę targowiska, nie zostanie ono otwarte do 

chwili gdy sytuacja epidemiologiczna w kraju nie uzyska poprawy. 

 Radna Agnieszka Borkowska zapytała, czy w Ryni, gdzie  wyznaczone została przez 

Wojewodę miejsce na kwarantannę zbiorową znajdują się wyłącznie osoby poddane 

kwarantannie, czy  znajdują się też osoby chore?  

 Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że Wojewoda wskazuje osoby, które są tam 

kierowane. Są to osoby z całej Polski, które powróciły np. z zagranicy i nie mają  gdzie 

odbyć kwarantanny bądź nie chcą jej odbywać w miejscu zamieszkania z uwagi na swoich 

bliskich. Sanepid również kieruje osoby do odbycia kwarantanny w Ryni. 

Pani Dyrektor dodała, że na chwilę obecną nie ma tam ani jednej osoby z wynikiem 

dodatnim. 

 Radna Agnieszka Borkowska powiedziała, że Spółdzielnia Mieszkaniowa w 

Legionowie, jako zarządca, dezynfekuje klatki schodowe, windy i przyciski. Radna zapytała, 

czy Sanepid otrzymuje informacje o złamaniu kwarantanny? 

 Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że policja kontroluje osoby objęte kwarantanną, 

poza tym funkcjonuje aplikacja do kontroli. O każdym opuszczeniu miejsca kwarantanny 

należy informować policję, przy czym każde złamanie kwarantanny policja przekazuje do 

Sanepidu. Sanepid również ma możliwość nałożenia kary za łamanie kwarantanny. 

 Radna Aleksandra Bednarek powiedziała, że powstał ruch społeczny, który ogłasza 

mieszkania na kwarantannę dla medyków. Może warto również podobną akcję 

przeprowadzić w naszym powiecie. Radna zapytała również jak często osoby poddane 

kwarantannie są kontrolowane? 
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 Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że kontrolą zajmuje się policja i Pani Dyrektor 

nie ma wiedzy jak często ta kontrola odbywa się. 

Pani Dyrektor powiedziała również, że każda osoba, na którą nałożona zostaje kwarantanna 

wskazuje, gdzie  będzie ją odbywała i wcale nie musi być to miejsce zamieszkania. 

 Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski powiedział, że kontrola policji odbywa się 

przynajmniej raz dziennie. 

 Radno Mirosław Kado powiedział, że kontrola odbywa się raz dziennie, a w sytuacji 

gdy następuje złamanie kwarantanny, policja kontroluje taką osobę nawet kilka razy 

dziennie. Radny nawiązując do głosów w sprawie udostępniania adresów osób objętych 

kwarantanną powiedział, że faktycznie są to dane wrażliwe po czym powiedział, jak w Korei 

poradzono sobie z tym problemem. 

 Starosta Robert Wróbel podziękował Pani Sylwii Patejuk za wsparcie  okazana 

wszystkim dyrektorom  naszych jednostek,  którzy zawsze mogli liczyć na fachową pomoc 

i sugestie, co jest niezwykle ważne w obecnej sytuacji.  

Starosta podziękował za dotychczasową pracę  na rzecz bezpieczeństwa mieszkańców 

powiatu legionowskiego. 

 Przewodniczący Rady zapytał czy Pani Dyrektor ma wiedzę, jakie działania w 

kierunku minimalizowania zagrożenia  podjął  Szpital Bródnowski,  skąd wywodzi się 

większość zakażeń zarówno wśród personelu medycznego jak i pacjentów? 

 Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że nie posiada informacji w tym zakresie, 

natomiast o tym jak wygląda sytuacja wśród osób z wynikiem pozytywnym na terenie 

naszego powiatu, Pani Dyrektor informowała Inspektora Sanitarnego w Warszawie, który 

nadzoruje szpital Bródnowski, jak również przekazała taką informacje do Wojewódzkiego 

Inspektora Sanitarnego. 

 

  Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski jeszcze raz przypomniał zebranym, że 

aktualne komunikaty są publikowane na stronie Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w 

Legionowie oraz na stronie facebooka. Są to codzienne komunikaty z godz. 13.00 o ilości 

osób poddanych kwarantannie, ilości osób objętych nadzorem epidemiologicznym, o 

osobach hospitalizowanych i zgonach.  

 Pani Sylwia Patejuk podziękowała zebranym i  życzyła wszystkim zdrowych i 

spokojnych Świąt. 

 Przewodniczący Rady również życzył wszystkim pracownikom Inspekcji Sanitarnej 

oraz wszystkim pracownikom służb medycznych zdrowych i spokojnych Świąt. 

 

6. Ochrona konsumentów na terenie Powiatu Legionowskiego - zapoznanie ze 

sprawozdaniem Powiatowego Rzecznika Konsumentów za rok 2019. 

 

Sprawozdanie Powiatowego Rzecznika Konsumentów  za rok 2019 otrzymali 

wszyscy radni. 

Sprawozdanie stanowi  załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 Przewodniczący Rady zapytał z czego wynika w porównaniu z ubiegłym rokiem 

mniejsza ilość udzielanych porad. Czy w ostatnich tygodniach dotarły do Pani Rzecznik 

niepokojące sygnały od mieszkańców? 

 Pani Agnieszka Załuska - Powiatowy Rzecznik Konsumentów powiedziała, że na 

przestrzeni ostatnich lat ilość porad i interwencji kształtowała się różnie i faktycznie w 

ostatnim czasie zmalała. Wynika to przede wszystkim z większej świadomości praw 

konsumentów, jak również z faktu, że Powiatowy Rzecznik Konsumentów odbyła szereg 

spotkań edukacyjnych z młodzieżą czy seniorami. 

Ponadto stopień skomplikowania spraw, które wpływają do biura Powiatowego Rzecznika 

konsumentów jest zupełnie inny niż kilka lat temu. Sprawy są znacznie bardziej 

skomplikowane i z nimi konsumenci nie są w stanie poradzić sobie sami. W sprawach 

prostych konsumenci są w stanie poradzić sobie sami, tym bardziej, że na oficjalnych 

stronach urzędów, które świadczą pomoc w zakresie prawa konsumenckiego jest wiele 

informacji, porad i wzorów postępowania. 

Pani Agnieszka Załuska powiedziała również, że malejącą ilość porad zawdzięcza temu, że 

kilka lat wstecz wprowadziła model pomocy konsumentom, który w jakiś sposób zwiększa 
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aktywność konsumenta. W niezbyt skomplikowanych sprawach przygotowuje pisma, które 

są adresowane do przedsiębiorców, ale nadawcą jest konsument. Są to pisma mające 

charakter oświadczenia, wezwania do zapłaty ale przygotowane w profesjonalny sposób z 

powołaniem podstawy prawnej. To powoduje, że Przedsiębiorcy są bardziej skłonni do 

pozytywnego załatwienia sprawy konsumentowi. 

Pani Agnieszka Załuska powiedziała również, że dużo spraw dotyczy zawierania umów na 

odległość i tak naprawdę co drugie wystąpienie Powiatowego Rzecznika Konsumentów było 

o takim charakterze. Czas epidemii spowodował wzrost zapytań związanych przede 

wszystkim z usługami turystycznymi, zawieraniem umów na imprezę turystyczną czy 

wynajmem pokoju i apartamentu w hotelach oraz z pobytem dzieci w żłobkach i 

przedszkolach.  

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej  w 

uchwałę Nr 106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 grudnia 2019 

r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020. 

  

 Pani Katarzyna Rembelska, Skarbnik Powiatu poinformowała zebranych, że zmiany 

w planie budżetu Powiatu Legionowskiego na 2020 r,. to przede wszystkim zwiększenie 

planu dochodów o kwotę 152.322,00 zł, oraz zwiększenie planu wydatków o kwotę 

282.699,55 zł. 

Powyższe zmiany skutkują zwiększeniem planowanego deficytu o kwotę 130.377,55 zł, 

który pokrywamy wolnymi środkami.  

Następnie Pani Skarbnik szczegółowo omówiła zmiany w planie budżetu na 2019 r. - 

zgodnie z projektem w/w uchwały. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i uwag, w związku z czym Przewodniczący 

przystąpił do procedury głosowania, informując, że projekt uchwały zaopiniowany został 

pozytywnie przez Komisję Budżetową. 

Radni potwierdzili swoją obecność na sesji. 

 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę Nr 

106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Janusz Majewski, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Izabela Kownacka 

 

Uchwała Nr 132/XVI/2020 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej  w uchwałę Nr 

106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020, została podjęta i i stanowi załącznik nr 13 

do niniejszego protokołu. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2020 - 2035. 
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 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w uchwały zaopiniowany został 

pozytywnie przez Komisję Budżetową. 

Projekt w/w uchwały omówiła Skarbnik Powiatu Pani Katarzyna Rembelska, informując, że 

projekt w/w uchwały w znacznej mierze jest konsekwencją zmian w budżecie oraz zmian 

dokonanych przez Zarząd Powiatu w ramach jego kompetencji.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i uwag, w związku z czym Przewodniczący Rady 

przystąpił do procedury głosowania. 

Radni potwierdzili swoją obecność na sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2020 - 

2035. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Janusz Majewski, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch. 

NIEOBECNI (1) 

Izabela Kownacka 

 

Uchwała Nr 133/XVI/2020 uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 

2020 - 2035, została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

aktualizacji Strategii Rozwoju Powiatu Legionowskiego na lata 2016 - 2025. 

 

 Pan Michał Stalmach, Kierownik Referatu Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych i 

Planowania Przestrzennego poinformował zebranych o przygotowaniach do aktualizacji 

dokumentu, przeprowadzonych warsztatach oraz wyglądzie dokumentu i jego 

merytorycznej zawartości. 

 Następnie głos zabrał członek Zarządu, Przewodniczący Komisji Rozwoju - Grzegorz 

Kubalski, który przedstawił projekt w/w uchwały oraz poinformował, że członkowie Komisji 

Rozwoju jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały i zarekomendowali jego podjęcie na 

dzisiejszej sesji. 

 Radna Aleksandra Bednarek wyraziła uznanie i zadowolenie z przeprowadzonych 

warsztatów, za możliwość wypowiedzi  i podziękowała za współpracę. 

 Przewodniczący Rady podziękował Panu Michałowi Stalmachowi za wkład pracy nad 

przygotowaniem dokumentu. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i uwag, w związku z czym Przewodniczący Rady 

przystąpił do procedury głosowania. 

 

Radni potwierdzili swoją obecność na sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie aktualizacji Strategii 

Rozwoju Powiatu Legionowskiego na lata 2016 - 2025. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Grzegorz Kubalski, Zenon 

Kuska, Janusz Majewski, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroc 

BRAK GŁOSU (1) 

Izabela Kownacka 

NIEOBECNI (1) 

Michał Kobrzyński 

 

Uchwała Nr 134/XVI/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie aktualizacji Strategii 

Rozwoju Powiatu Legionowskiego na lata 2016 - 2025, została podjęta i stanowi załącznik 

nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

składania wniosków o przyjęcie do publicznych szkół ponadpodstawowych 

prowadzonych przez Powiat Legionowski. 

 

 Wprowadzenia do projektu w/w uchwały dokonał Wicestarosta Konrad Michalski a 

szczegóły projektu uchwały  omówił Pan Tomasz Lisowski, Kierownik Referatu Edukacji. 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Agnieszka Powała poinformowała, 

że projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Oświaty, Kultury i Sportu i został 

pozytywnie zaopiniowany. 

 Radna Agnieszka Borkowska zapytała czy egzaminy ośmioklasisty odbędą się w 

planowanym terminie, czy zostaną przesunięte? Czy dokumenty będzie można składać on-

line. 

 Pan Tomasz Lisowski poinformował, że w dniu dzisiejszym ma być ogłoszona 

decyzja Ministra Edukacji Narodowej na temat egzaminu ośmioklasisty i egzaminu 

maturalnego. Nas obowiązuje Zarządzenie Mazowieckiego Kuratora Oświaty ze stycznia 

tego roku (do tej pory nie zostało zmienione). Uczniowie zawsze aplikowali przez aplikacje 

i system internetowy. Rzeczywiście dotychczas uczniowie  drukowali i zanosili zgłoszenie 

do szkoły pierwszego wyboru, a w chwili obecnej będzie to  niemożliwe. 

 Radny Grzegorz Kubalski dodał, że oficjalny komunikat ma być w dniu dzisiejszym 

podany. 

Radny dodał, że według jego wiedzy trwa jeszcze posiedzenie Rządowego Zespołu 

Kryzysowego, dlatego komunikat który będzie dotyczył sprawdzianu ośmioklasisty i 

egzaminu maturalnego zostanie podany po zakończeniu obrad.  

Radny powiedział, że najrozsądniejsze wobec tego będzie podjęcie uchwały w 

przedstawionym kształcie, i w zależności jak sytuacja będzie się rozwijała ewentualnie 

będziemy musieli na następnej sesji wprowadzić kolejne zmiany. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 

 

Radni potwierdzili swoją obecność na sesji. 

W związku ze zgłoszeniami radnych o problemach z głosowaniem, Przewodniczący 

zarządził reasumpcję głosowania. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie składania wniosków 

o przyjęcie do publicznych szkół ponadpodstawowych prowadzonych przez Powiat 

Legionowski. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Zenon 

Kuska, Janusz Majewski, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (2) 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski 

 

Uchwała Nr 135/XVI/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie składania wniosków o 

przyjęcie do publicznych szkół ponadpodstawowych prowadzonych przez Powiat 

Legionowski, została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania stypendiów Starosty 

Legionowskiego dla uczniów szkół prowadzonych przez Powiat Legionowski - 

laureatów lub finalistów olimpiad oraz turniejów i ich wysokości. 

 

 Projekt w/w uchwały przedstawił Wicestarosta Konrad Michalski oraz poinformował, 

że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Szczegółowe zmiany omówił Pan Tomasz Lisowski, Kierownik Referatu Edukacji. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag i pytań, w związku z czym Przewodniczący Rady 

przystąpił do procedury głosowania. 

 

Radni potwierdzili swoją obecność na sesji. 

 

 Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie określenia 

szczegółowych warunków przyznawania stypendiów Starosty Legionowskiego dla uczniów 

szkół prowadzonych przez Powiat Legionowski - laureatów lub finalistów olimpiad oraz 

turniejów i ich wysokości. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Janusz Majewski, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Izabela Kownacka 

 

Uchwała Nr 136/XVI/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania stypendiów Starosty Legionowskiego dla uczniów szkół 

prowadzonych przez Powiat Legionowski - laureatów lub finalistów olimpiad oraz turniejów 

i ich wysokości, została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie skargi 

Pani Reginy Goszczyńskiej. 
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 Przewodniczący Rady poinformował, że  skarga wpłynęła do Rady Powiatu i 

przekazana została do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Śledziewski poinformował zebranych, że na 

posiedzeniu w dniu 12 marca 2020 r. po wnikliwym zapoznaniu się z treścią skargi Reginy 

Goszczyńskiej, informacji od zastępcy Naczelnika Wydziału Obsługi i Komunikacji Pani 

Moniki Wlazło oraz wyjaśnieniami właściciela parkingu strzeżonego przedsiębiorcy Roberta 

Dąbkowskiego firma „ROBCARS” komisja uznała, iż skarga jest bezzasadna oraz 

przedstawił uzasadnienie do w/w uchwały. 

 Radny Zbigniew Garbaczewski powiedział, że osoby, którym odholowano pojazd w 

piątek wieczorem musiały czekać z odebraniem auta aż do poniedziałku, po załatwieniu 

formalności i wniesieniu stosownych opłat w Starostwie. Zdaniem radnego to, że osoby te 

nie mogą odebrać pojazdu w sobotę lub niedzielę jest dużym utrudnieniem i dodał, że 

osoby te przyznają, że niewłaściwie zaparkowały auto ale przez trzy dni nie mogą z niego 

korzystać. 

Radny zwracając się do Starosty zaapelował, by  w jakiś sposób rozwiązał ten problem. 

 Radna Agnieszka Borkowska powiedziała, że nie zgadza się z wypowiedzią 

przedmówcy. 

Radna powiedziała, że  jako członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wnikliwie 

przeanalizowała wszystkie dokumenty dotyczące powyższej skargi i uważa, że jeśli ktoś źle 

parkuje musi liczyć się z konsekwencjami. Radna dodała, że nikt nie będzie pracował w 

sobotę i niedzielę, by osoba ta mogła załatwić formalności, zapłacić i odebrać auto. 

Zdaniem radnej ( i w taki sposób głosowała) skarga jest bezzasadna. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania. 

 

Radni potwierdzili swoją obecność na sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie skargi Pani Reginy 

Goszczyńskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Grzegorz Kubalski, Zenon 

Kuska, Janusz Majewski, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Garbaczewski, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Izabela Kownacka 

 

Uchwała Nr 137/XVI/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie skargi Pani Reginy 

Goszczyńskiej, została podjęta i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

wniosku Pani Renaty Gostkowskiej - Maczuga reprezentującej Radę Rodziców 

Szkoły Podstawowej im. Stanisława Moniuszki w Łajskach. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że wniosek dotyczący poprawy 

bezpieczeństwa przy Szkole Podstawowej w Łajskach był przedmiotem obrad Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

 Przewodniczący Komisji Mariusz Śledziewski poinformował, że powyższy 

wniosek był procedowany przez komisję. Wniosek dotyczy umiejscowienia na ul. Kościelnej 
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przy Szkole Podstawowej w Łajskach, będącej drogą w zarządzie Powiatu Legionowskiego, 

wzniesionego przejścia dla pieszych. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w 

dniu 12 marca 2020 r. po wnikliwym zapoznaniu się z treścią wniosku oraz opinią Radcy 

Prawnego, postanowiła rekomendować jako zasadny i przekazać wniosek do Zarządu 

Powiatu. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że wnioskodawcy sygnalizowali gotowość 

partycypacji w kosztach przedsięwzięcia. 

Radna Izabela Kownacka powiedziała, że od co najmniej roku zabiegała o 

bezpieczne przejście i  rozmawiała wielokrotnie z Radą Rodziców na ten temat. Radna 

zaapelowała o podjęcie uchwały i dodała, że Rada Rodziców deklaruje pomoc w kosztach. 

Radny Mirosław Kado powiedział, że w e-sesji projekt uchwały określony został jako 

skarga. 

Przewodniczący Komisji Skarg i Wniosków Mariusz Śledziewski powiedział, że jest 

to wniosek i teraz rozpatrujemy wniosek. 

Przewodniczący Rady potwierdził, że we wszystkich dokumentach jest to wniosek, 

natomiast faktycznie nazwa pliku w e-sesji nosi nazwę „skarga”. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie wniosku Pani Renaty 

Gostkowskiej-Maczuga reprezentującej Radę Rodziców Szkoły Podstawowej im. Stanisława 

Moniuszki w Łajskach. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Janusz Majewski, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Izabela Kownacka 

 

Uchwała Nr 138/XVI/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie wniosku Pani Renaty 

Gostkowskiej-Maczuga reprezentującej Radę Rodziców Szkoły Podstawowej im. Stanisława 

Moniuszki w Łajskach, została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

14. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Powiatu. 

 

 Przewodniczący poinformował, że do protokołu, który radni otrzymali na 7 dni przed 

sesją, nie zgłoszono w  terminie określonym w Statucie Powiatu Legionowskiego tj. 3 dni 

żadnych uwag. 

Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Powiatu. 

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI:  

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 
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Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Anna 

Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Grzegorz Kubalski, 

Zenon Kuska, Janusz Majewski, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Izabela Kownacka 

NIEOBECNI (1) 

Zenon Durka 

 

Protokół został przyjęty. 

 

15. Wolne wnioski i oświadczenia. 

 

 Radny Przemysław Cichocki zaprosił i zachęcił wszystkich radnych  oraz  Zarząd 

Powiatu do podjęcia wspólnej inicjatywy, do spotkania online - wideokonferencji z 

przedsiębiorcami z terenu powiatu legionowskiego, którzy na chwilę obecną stają przed 

widmem upadłości. Radny zasugerował, że na wideokonferencję moglibyśmy zaprosić 

również fachowców, prawników i ekspertów, bowiem wielu mikro przedsiębiorców nie wie 

jak poruszać się w zaproponowanych rządowych  rozwiązaniach pomocowych.  

Dalej radny powiedział, że spotkanie moglibyśmy poprzedzić formularzem, który 

nakreśliłby skalę zagrożeń oraz obecną sytuację firm dotkniętych kryzysem. 

Radny zwracając się do Zarządu Powiatu poprosił o podjęcie działań i zainicjowanie  

konferencji online, dodając, że słuszne byłoby również zaproszenie Wójtów, Burmistrza, 

Prezydenta, przedstawicieli Powiatowego Urzędu Pracy, Izby Gospodarczej i tych, którzy 

mogliby wesprzeć tą inicjatywę. 

 Radny podziękował medykom, wolontariuszom, przedsiębiorcom, mediom i 

radnym, którzy wspierają wszystkich potrzebującym. 

Radny zachęcił  do wspierania przedsiębiorców poprzez promowanie ich produktów, np.  na 

swoich profilach Facebookowych. 

Kończąc swoją wypowiedź radny  powiedział, by samorządowcy i włodarze gmin śledzili 

stronę Związku Miast Polskich na stronie www.miastapolskie, gdzie  zbierane są dobre 

praktyki  ze wszystkich miast polskich dotyczące prewencji i przeciwdziałania wirusowi. 

Radny zwrócił się z pytaniem do Starosty, co sądzi o takiej inicjatywie, dodając, że chciałby 

również poznać opinie radnych na ten temat. 

 Przewodniczący Rady przyłączył się do podziękowań. 

 Radny Tomasz Talarski zwracając się do Zarządu Powiatu zapytał, na jakim etapie 

jest utworzenie w powiecie legionowskim  punktu konsultacyjnego w programie „Czyste 

powietrze” ? Radny poprosił o odpowiedź albo na sesji w dniu dzisiejszym albo na piśmie. 

 Przewodniczący Rady w związku z tym, że żaden z członków zarządu nie zgłosił 

chęci udzielenia odpowiedzi,  powiedział, że jak rozumie odpowiedź udzielona zostanie na 

piśmie. 

 Radna Agnieszka Borkowska zapytała jak w obecnej sytuacji funkcjonuje nocna 

pomoc lekarska? Czy będą opóźnienia z remontem przychodni? Jak są zaopiekowani 

ratownicy medyczni? Czy mają dostęp do testów i czy nie mają problemu do środków 

osobistej ochrony? Czy mają zabezpieczone pomieszczenia socjalne do odpoczynku? 

Radna zwracając się do Starosty zapytała, czy powiat otrzyma wsparcie z Agencji Rezerw 

Materiałowych i jeśli tak, to jak środki ochrony zostaną rozdysponowane?  

 Głos zabrała Pani Dorota Glinicka Dyrektor NZOZ „Legionowo”, która udzieliła 

odpowiedzi na powyższe pytania. 

Świadczenia w ramach nocnej pomocy lekarskiej są tak samo organizowane jak większość 

świadczeń w powiecie czy w podstawowej opiece zdrowotnej.  

Pani Dyrektor dodała, że wszystkie informacje dotyczące organizacji pracy przychodni i 

świadczonych usług widnieją na stronie  NZOZ „Legionowo”, przede wszystkim do 

pacjentów skierowana jest prośba by w pierwszej kolejności kontaktowali się z przychodnią 

telefonicznie. Wizyta lekarska telefoniczna jest umawiana i to lekarz dzwoni do pacjenta i  

podejmuje decyzje, czy konieczna jest bezpośrednia wizyta. Taka sama zasada obowiązuje 

http://www.miastapolskie/
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w nocnej pomocy lekarskiej, POZ-tach jak i innych świadczeniach medycznych. 

Telefoniczne wizyty lekarskie zlecane są również przez NFZ.  

Pani Dyrektor powiedziała, że podobnie postępuje się przy wizytach u specjalisty i lekarze 

też dzwonią do pacjentów, którzy kontynuują leczenie. 

Jeśli chodzi o testy dla ratowników jak również dla wszystkich osób pracujących w służbie 

zdrowia, obecnie jest większy dostęp - wszyscy otrzymują maile z nowymi procedurami, 

łącznie z informacją gdzie w laboratoriach testy można uzyskać. Na stronach laboratoriów 

również jest informacja, jaka jest droga uzyskania testu nie tylko wtedy, gdy jest 

podejrzenie kontaktu. 

Pani Dyrektor poinformowała zebranych, że w chwili obecnej zalecenia dotyczące 

ratowników zmieniły się i ratownicy przebierają się w kombinezony ochrony osobistej  nie 

tylko wtedy gdy jadą do osoby w kwarantannie, ale również wtedy, gdy jadą do osoby, 

która ma objawy typowe dla  koronawirusa. 

Następnie Pani Dyrektor powiedziała, że  karetki (nie są to karetki systemowe) z osobami 

medycznymi, które pobierają  wymazy funkcjonują na podstawie specjalnych umów 

zawieranych bezpośrednio z Urzędem Wojewódzkim i zwróciła uwagę, ze pracowników 

takich jest bardzo mało, a z kolei jest bardzo dużo testów do pobrania. 

Odpowiadając na pytanie o środki ochrony osobistej dla lekarzy i pozostałego personelu 

NZOZ „Legionowo”, Pani Dyrektor powiedziała, że są przyłbice, fartuchy maseczki, 

rękawiczki, płyny dezynfekujące, a jeśli chodzi o ratowników, ubrani są w kombinezony, 

długie rękawiczki, gogle, maski, przyłbice, buty. W dniu dzisiejszym Pani Dyrektor 

zamówiła 400 kombinezonów, buty, maseczki na kwotę około 40 tys. zł. i poinformowała, 

że Wojewoda również zaopatruje placówkę w niezbędne środki dla zespołów ratownictwa 

medycznego. Środki dezynfekujące placówka otrzymuje od Ministerstwa Zdrowia oraz od 

Wojewody Mazowieckiego  są to jednak niewystarczające ilości i placówka musi sama je 

zakupywać. Pani Dyrektor nadmieniła, że zarówno środki dezynfekujące jak i pozostałe 

środki ochrony osobistej muszą spełniać określony normy i atesty (publikowane są na 

stronie Ministerstwa Zdrowia). 

Pani Dyrektor powiedziała, że zamawiane są również specjalne pojemniki na środki ochrony 

osobistej, które odbierane są przez odpowiednią firmę. Na chwilę obecną zabezpieczone są 

środki ochrony osobistej dla zespołów ratownictwa. 

Następnie Pani Dyrektor podziękowała przedsiębiorcom, którzy oferowali placówce pralki i 

suszarki, przypominając, że o takim wsparciu mówił radny Przemysław Cichocki. 

Odpowiadając na pytanie dotyczące pomieszczeń socjalnych dla ratowników, Pani dyrektor 

odpowiedziała, że każda stacja wyczekiwania posiada takie pomieszczenia. W sytuacji 

gdzie istnieje podejrzenie, że zespół przewoził pacjenta zarażonego koronawirusem, 

ratownicy zawsze czekają na wynik testu i wówczas zespół jest wyłączony, bowiem 

dyspozytor wstrzymuje karetkę. Wyznaczone są na ten cel również dodatkowe 

pomieszczenia dla ratowników. 

Pani Dyrektor poinformowała zebranych, że remont przychodni wykonywany jest przez cały 

czas, chociaż są małe opóźnienia.  

 Radny Mirosław Kado zapytał czy prawdą jest, że całodobowy dyżur apteki został 

zawieszony?  

 Pani Dorota Glinicka, Dyrektor NZOZ w Legionowie odpowiadając na pytanie 

dotyczące pracy apteki, powiedziała, że ograniczone są godziny pracy - od 6.00 do 22.00. 

z powodu braku wykwalifikowanych pracowników do pełnienia dyżuru. 

 Członek Zarządu Sylwester Sokolnicki przekazał informacje o bieżącej działalności 

Starostwa związanej z częścią administracyjno - inwestycyjną i obsługą naszych 

mieszkańców oraz z utrzymaniem infrastruktury powiatowej. Część pracowników starostwa 

pracuje zdalnie, część w budynku Starostwa i prace przebiegają sprawnie oraz zgodnie z 

harmonogramem.  

Jeśli chodzi o inwestycje, to remont w DPS „Kombatant” został ukończony przed 

rozszerzeniem się epidemii, a remont NZOZ „Legionowo” jest realizowany. W drugiej 

połowie kwietnia oddanych zostanie do użytku kilka gabinetów, rozpocznie się remont 

kolejnych oraz prace porządkowe terenu wokół placówki. 

 Następnie Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że na początku roku rozpoczęto 

wiele zamówień publicznych dzięki czemu na dzień dzisiejszy wybranych zostało wielu 
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wykonawców, na realizację bieżących zadań związanych z  utrzymaniem infrastruktury 

powiatowej, tj. utrzymanie dróg, urządzeń odwadniających i remontami cząstkowymi. 

Podpisane zostały umowy z wykonawcami i większość prac jest już realizowanych bądź 

będzie realizowana w najbliższym czasie. 

W uzupełnieniu informacji przekazanych przez Starostę, Pan Sylwester Sokolnicki 

powiedział, że mamy pełne zabezpieczenie jeśli chodzi o środki ochrony dla pracowników, 

głównie płyny dezynfekujące. Jak wcześniej zostało powiedziane powiat wystąpi do Agencji 

Rezerw Materiałowych jak również złożone zostało zamówienie do Orlenu na dużą dostawę 

płynów. 

 Pan Sylwester Sokolnicki zaproponował, by w kwestii wspierania przedsiębiorców 

głos zabrała Pani Elżbieta Szczepańska, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Legionowie. 

 Starosta Robert Wróbel w uzupełnieniu wypowiedzi przedmówcy powiedział, że 

przed godziną wpłynęło do nas pismo potwierdzające, że otrzymamy środki ochrony z 

Agencji Rezerw Materiałowych, które dotrą do DPS „Kombatant”. Środki te będą 

dystrybuowane przez Inspekcję Transportu Drogowego. 

Starosta powiedział również, że na najbliższym posiedzeniu Zarządu Powiatu będzie 

procedowany wniosek  dotyczący zakupu mobilnego urządzenia do dezynfekcji (2 sztuk), 

z przeznaczeniem dla NZOZ „Legionowo”. 

 Przewodniczący Rady zaaprobował propozycję i udzielił głosu Pani Elżbiecie 

Szczepańskiej, która poinformowała, że  trwa nabór wniosków na mikropożyczki dla mikro 

przedsiębiorcy na pokrycie kosztów prowadzenia działalności gospodarczej - wpłynęło 186 

wniosków. W związku z tym, że zmieniają się przepisy, dokumenty i wchodzą w życie 

dodatkowe formularze, część wniosków będzie musiało być poprawionych i urząd jest na 

etapie weryfikacji wszystkich dokumentów.  

Pani Elżbieta Szczepańska powiedziała, że wystąpiła do ministerstwa z wnioskiem o 

przyznanie środków z Funduszu Pracy na kwotę 150 mln. zł. i w momencie uzyskania 

decyzji finansowej natychmiast rozpocznie się wypłacanie pożyczek. 

W związku z ogłoszoną tarczą antykryzysową na stronie Powiatowego Urzędu Pracy w 

Legionowie pojawiły się pełne informacje o formach wsparcia dla przedsiębiorców. Tarcza 

antykryzysowa wprowadziła 4 instrumenty wsparcia, na 3 instrumenty nie ma jeszcze 

pełnej dokumentacji, po ich uzyskaniu zostanie ogłoszony na stronie urzędu nabór 

wniosków. 

Następnie Pani Elżbieta Szczepańska powiedziała, że na stronie urzędu podane są 

wszystkie informacje i warunki jakie przedsiębiorcy muszą spełniać, by otrzymać wsparcie. 

Telefonicznie również udzielane są informacje (wytyczone zostały 3 stanowiska), jak 

również każdy pracownik przygotowany jest do udzielenia informacji na tematy dotyczące 

wsparcia. Powiatowy Urząd Pracy wspólnie z Zakładem Ubezpieczeń Społecznych w ramach 

tarczy antykryzysowej planują wspólnie  zorganizować seminarium z udziałem prawnika, 

który byłby w stanie udzielić odpowiedzi na wiele pytań. 

Pani Dyrektor powiedziała, że na koniec I kwartału stopa bezrobocia na terenie powiatu 

legionowskiego wynosiła 6,8 %, i tylko o  29 osób więcej zarejestrowało się w stosunku do 

lutego br., natomiast już od 1 kwietnia rejestruje się od 15 do 30 osób i na dzień dzisiejszy 

mamy zarejestrowanych 86 osób. Nie wszystkie te osoby utraciły pracę z uwagi na sytuację 

związaną z koronawirusem, więcej  osób rejestruje się z uwagi na ubezpieczenie 

zdrowotne. Wszystkie wnioski przyjmowane są elektronicznie, dopuszcza się również 

tradycyjną pocztę i wystawiona w tym celu została skrzynka podawcza. 

 

 Prowadzenie obrad objął  Wiceprzewodniczący Rady Przemysław Cichocki, który 

zapytał, czy dużo jest telefonów i maili od naszych przedsiębiorców z pytaniami 

dotyczącymi rozwiązań rządowych? 

 Pani Elżbieta Szczepańska powiedziała, że telefonów jest bardzo dużo, dużo pytań 

dotyczy elektronicznego  składania wniosków, ponieważ większość przedsiębiorców nie 

posiadała profilu zaufanego i podpisu kwalifikowanego.  

W związku z powyższym na stronie PUP zamieszczona została instrukcja, jak należy założyć 

profil zaufany. 

 Radny Przemysław Cichocki na ręce Pani Dyrektor złożył podziękowania za 

zaangażowanie i pomoc świadczona przez pracowników urzędu na rzecz lokalnych 
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przedsiębiorców i zapytał, jak Pani Dyrektor ocenia pomysł zorganizowania 

wideokonferencji dla przedsiębiorców? 

 Pani Elżbieta Szczepańska powiedziała, że jeżeli już wszystkie dokumenty będą 

zatwierdzone i będziemy mogli je realizować,  jest oczywiście za tym by zorganizować 

wideokonferencję, ponieważ ma nadzieję, że będzie mogła wówczas przekazać  wiarygodne 

informacje mikro przedsiębiorcom. 

 Radny Zbigniew Garbaczewski ponownie powrócił do tematu zorganizowania hotelu 

dla medyków i zwracając się do Zarządu Powiatu zaapelował o przenalizowanie takiej 

możliwości. 

 Radny Grzegorz Zbroch poinformował, że wystąpił z wnioskiem do Starosty 

Legionowskiego i do Przewodniczącego Rady o rezygnacji z diety radnego za marzec br.  i 

zapytał, czy prośba ta zostanie zrealizowana. 

  

Prowadzenie obrad objął Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski, który powiedział, że 

przepisy ustawy stanowią, że dieta powinna być wypłacona, a jej zagospodarowanie to 

prywatna decyzja indywidualnego radnego. Nie ma możliwości, by Starostwo dietę radnego 

przekazało na wyznaczony  cel, na podstawie oświadczenia radnego. 

 Radny Grzegorz Zbroch powiedział, że niektóre z samorządów zrezygnowały z diet 

przekazując je na walkę z koronawirusem. 

 Radna Aleksndra Bednarek zapytała czy PUP udziela informacji przedsiębiorcom na 

temat wszystkich sposobów działania  tarczy antykryzysowej, czy tego, który dotyczy 

samego urzędu i  jakich informacji udzielają pracownicy urzędu? 

 Pani Elżbieta Szczepańska powiedziała, że pracownicy urzędu udzielają informacji 

na temat 4 instrumentów wsparcia dla mikro przedsiębiorców. Pytania dotyczące składek 

na ubezpieczenie zdrowotne, czy zawieszania działalności gospodarczej, również są 

udzielane jeśli pracownicy mają taką informację z ZUS, jeśli nie po ustaleniach z ZUS 

również pracownicy drogą mailowa udzielają informacji. Tarcza antykryzysowa 

wprowadziła 4 instrumenty wsparcia, które realizowane są przez powiatowe urzędy pracy. 

Radna Aleksandra Bednarek powiedziała,  że Komisja Rozwoju na posiedzeniu w dniu 

wczorajszym zajmowała się tematem wsparcia przedsiębiorców, a zdaniem radnej tak mała 

ilość wniosków o dofinansowanie, które wpłynęły do PUP jest wynikiem ich  niewiedzy, 

dlatego też niezbędne jest przekazanie przedsiębiorcom niezbędnej i pełnej informacji w 

tym zakresie. 

Kończąc swoją wypowiedź, radna podkreśliła, że jest za udzieleniem  merytorycznego 

wsparcia przedsiębiorcom, które mogłoby być udzielane poprzez przekazanie 

przedsiębiorcom pełnej informacji przez telefon lub online. Zdaniem radnej pomysł 

wideokonferencji jest dobrym pomysłem, ale żeby spotkanie  było efektywne należałoby 

zachęcić przedsiębiorców do wzięcia w nim udziału, bowiem może pojawić się trudność w 

uczestniczeniu w niej samych zainteresowanych. Jak wynika z praktyki nie wszyscy 

przedsiębiorcy są chętni do  uczestniczenia np.  w posiedzeniach Komisji Rozwoju, na które 

byli zapraszani. 

 Pani Elżbieta Szczepańska powiedziała, że najważniejsze jest, by w telekonferencji 

uczestniczyli przedstawiciele Powiatowego Urzędu Pracy i radca prawny, który podsuwałby  

wszystkie formy wsparcia zawarte w  tarczy antykryzysowej, zarówno te, które  oferuje 

PUP jak i to, co  oferuje ZUS. Na ten moment pracownicy PUP nie są w stanie udzielić 

profesjonalnej informacji z uwagi na to, że przepisy i wnioski ciągle się  zmieniają i 

dochodzą nowe formularze. 

Pani Dyrektor powiedziała, że nie zgadza się z przedmówczynią, że wpłynęło mało 

wniosków. W powiecie legionowskim zarejestrowanych jest 14 tys. mikro przedsiębiorców  

wpłynęło 86 wniosków, a dla porównania w powiecie nowodworskim zarejestrowanych jest 

16 tys. mikro przedsiębiorców i wpłynęło 46 wniosków. Wnioski wpływają i wymaga to 

trochę czasu, tym bardziej, że niezbędne jest założenie profilu zaufanego, co też wymaga 

czasu. 

 Radny Przemysław Cichocki powiedział, że telekonferencje na obecną chwilę są 

popularne i z tej formy kontaktu z mieszkańcami korzysta coraz więcej samorządów. 

Dlatego ma nadzieję, że taka komunikacja z przedsiębiorcami będzie efektywna, zwłaszcza 

w obecnej sytuacji, gdy przedsiębiorców dopada kryzys. 
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 Pani Dorota Glinicka, Dyrektor NZOZ „Legionowo” wsparła apel „Nie kłam medyka” 

i jest to wypowiedź ad vocem wypowiedzi radnego Zbigniewa Garbaczewskiego. Pacjenci 

wzywając karetkę ukrywają bądź niedokładnie informują o objawach, dlatego należy 

apelować o odpowiedzialność, co wesprze ciężką i odpowiedzialną pracę ratowników 

medycznych. 

 Radny Zbigniew Garbaczewski powiedział, że jego zamysłem nie jest by wszystkich 

medyków odseparować od rodzin i wysłać hotelu, miał jedynie na uwadze tych medyków, 

którzy chcieliby skorzystać z takiej możliwości.  

 Członek Zarządu Sylwester Sokolnicki  podziękował za wszelkie uwagi dotyczące 

promocji czy pomocy, jakiej powinniśmy udzielać przedsiębiorcom i dodał, że  po stronie 

powiatu są dwa wyzwania, tj.  sprawna administracja jako odpowiedź na oczekiwania 

naszych przedsiębiorców i rzetelna, pełna, oparta na przepisach informacja. 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że Pani Elżbieta Szczepańska podjęła już działania w 

tym kierunku, a powiat w koordynacji z gminami będzie wspierał te działania, tym bardziej, 

że gminy mają już programy pomocowe dla przedsiębiorców.  

Kończąc swoją wypowiedź Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że podjęte już zostały 

działania związane z wnioskiem, który procedowaliśmy w dniu dzisiejszym, dotyczącym 

bezpiecznego przejścia przy Szkole Podstawowej w Łajskach.  

 Członek Zarządu Artur Stankiewicz podziękował za wszystkie głosy w dyskusji i 

powiedział, że wszystkie podniesione kwestie są do przeanalizowania. 

Następnie poinformował, że na stronie Ministerstwa  Rodziny, Pracy i Polityki i na stronie  

Przedsiębiorcy.Pl, udostępnione zostały informacje dotyczące wsparcia i wyjaśnień  dla 

przedsiębiorców. 

Pan Artur Stankiewicz powiedział, że faktycznie można zorganizować wideo konferencję, 

można również zebrać wszystkie pytania i udzielić na nie odpowiedzi w formie wideo 

poradnika. 

Następnie Pan Artur Stankiewicz powiedział, że powiat przez cały czas dba, by nasze 

placówki zabezpieczone były w środki ochrony i zachęcił radnych do przekazywania na 

bieżąco Zarządowi wskazówek i pomysłów, które Zarząd będzie analizował i wdrażał. 

Kończąc swoją wypowiedź życzył wszystkim zdrowych i spokojnych Świąt. 

 Radna Aleksandra Bednarek powiedziała, że podoba się jej propozycja wideo 

poradnika i dodała, że istotne jest nie to, kto będzie porad udzielał, ale by były one rzetelne 

i pełne, przy czym to powiat powinien być inicjatorem przedstawiania przedsiębiorcom  

kompleksowych informacji. Zdaniem radnej promowanie lokalnych przedsiębiorców, każdy 

z nas powinien wykonywać ale  warto, by powiat miał bazę przedsiębiorców i dział promocji 

również promowałby  ich działanie.  

 Radny Grzegorz Kubalski powiedział, że wolne wnioski przerodziły się w dyskusję o 

mechanizmach wsparcia przedsiębiorców jak i innych grup, które w okresie pandemii 

takiego wsparcia potrzebują. 

Radny powiedział, że wszystkie głosy, które padły na sesji zostaną dokładnie 

przeanalizowane zarówno przez Zarząd Powiatu jak i w razie konieczności przez Komisję 

Rozwoju oraz poinformował, że na posiedzeniu komisji w dniu wczorajszym ustalono, że 

do wszystkich radnych wystosowana zostanie prośba o przedstawienie swoich pomysłów 

dotyczących możliwości pomocy przedsiębiorcom przez powiat legionowski w obecnej 

sytuacji gospodarczej.  

Następnie radny powiedział, że według niego propozycja zorganizowania wideo, czy tele  

konferencji nie jest najlepszym pomysłem, bowiem nie rozwiąże ona problemu. Radny 

powiedział, że stawia na prace u podstaw, a w tym zakresie potrzebne są dwa kierunki 

działań, tj. przedstawienie ogólnej informacji dla wszystkich zainteresowanych co w chwili 

obecnej mogą uzyskać (np. w formie wideo przewodników, które mogą stanowić podstawę 

do działania) oraz indywidualizowana w miarę możliwości porada, która jest dedykowana 

poszczególnym przedsiębiorcom. 

Radny Grzegorz Kubalski poinformował również zebranych, że w dniu 22 kwietnia br. 

odbędzie się posiedzenie Komisji Rozwoju, podczas którego omówiona zostanie sytuacja 

gospodarcza powiatu w warunkach COVID-19 oraz mechanizmy wsparcia dla 

przedsiębiorców z terenu powiatu legionowskiego.  Posiedzenie komisji odbędzie się z 



19 

 

udziałem przedsiębiorców i korzystając z okazji radny zaprosił chętnych do wzięcia w niej 

udziału. 

Nawiązując do wniosku radnego Zbigniewa Garbaczewskiego odnośnie hotelu dla 

medyków, radny Grzegorz Kubalski powiedział, że wniosek zostanie  przeanalizowany 

natomiast na chwilę obecną jeśli chodzi o specyfikę powiatu legionowskiego  nie ma 

bezpośredniej potrzeby na podjęcie takiego działania. Ostateczna decyzja podjęta zostanie 

po zgromadzeniu wiarygodnych informacji ze środowiska medycznego, czy takie 

zapotrzebowanie jest przez nich wskazywane. 

 Radny Przemysław Cichocki zadeklarował swoją pomoc przy organizacji wideo 

konferencji, podtrzymał swoją propozycję i zachęcił Zarząd Powiatu do podjęcia tej 

inicjatywy. 

 Przewodniczący Rady przekazał najświeższe informacje -  od 16 kwietnia 

obowiązywał będzie nakaz noszenia maseczek w miejscach publicznych, do 26 kwietnia 

przedłużona jest przerwa w szkołach, egzaminy ośmioklasisty i egzaminy maturalne 

przełożone zostają na czerwiec br. 

Następnie Przewodniczący poinformował, że na mocy spec ustawy przedłużony został do 

31 maja br. obowiązek złożenia przez radnych oświadczeń majątkowych. Formularz 

oświadczenia majątkowego znajduje się na stronach BIP Starostwa Powiatowego w 

Legionowie. 

Przewodniczący poinformował zebranych, że następna sesja odbędzie się zgodnie z planem 

pracy, tj. w ostatni poniedziałek kwietnia. 

 

Radni potwierdzili swoją obecność na sesji. 

 

Przewodniczący podziękował pracownikom Starostwa za przygotowanie zdalnych obrad i 

przekazał wszystkim życzenia świąteczne. 

 

16. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 Obrady XVI Sesji zwyczajnej VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie zamknął 

Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski. 

 

Przewodniczący  

Rady Powiatu w Legionowie 

  

Przygotowała: Małgorzata Storm  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


